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Deltagere: Forældre: Mille Hansen, Lars Basse, Benjamin Ejlertsen, Djonni Højholt, 

Astrid Lavsen Jensen 

Foreningsrepræsentant: Morten Løvschall (LEV), Mette Ostenfeld 

(Landsforeningen Autisme) 

Medarbejderrepræsentanter: Mads Hollensen (HJT), Julie Ruberg (LAD) 

Ledelsesrepræsentanter.: Joan Aastrøm, Henrik Dahl  

 

Afbud: Lars Basse  

 

Punkt 22: Godkendelser 

Valg af mødeleder 
a. Referat fra sidste møde 

b. Dagsorden for dette møde 

 

 

Benjamin valgt som mødeleder 

a. Godkendt 

b. Godkendt – pkt. 27 prioriteres op efter pkt. 24 

 

Punkt 23: 
 

Meddelelser 

herunder meddelelser fra formanden 
a. Udbud af elevtransport 

b. Øvrige meddelelser 

 

 

 

a. Elevtransporten skal i udbud i dette forår. Der arbejdes med det 

p.t. Det er en stærk forhåbning, at vinderen af det nye udbud for-

bedrer den daglige transport, som på mange serviceparametre er 

stærkt udfordret. 

 

Der opfordres til, at der lægges evalueringer ind i faste aftaler – 

f.eks. en gang i kvartalet, hvor de problemerdet kan drøftes – de 

problemer, der måtte være. 

 

Bestyrelsen vil gerne tage fat om konkrete problemstillinger, så-

fremt det måtte skønnes nødvendigt. 

 

Det er primært systemet – mere end de enkelte chauffører, der er 

problemer med. 

 

b. Benjamin: Netværket af skolebestyrelser er stærkt optaget af be-

sparelserne på skoleområdet p.t. 

(se pkt. 24) 
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Punkt 24: Økonomi 
Orientering om den økonomiske udfordring som Holbæk kommune står i, samt hvilke 

spareforslag der arbejdes med på vores område, og hvilke konsekvenser det kan have 

for os. 

 

 

Henrik orienterede om den vanskelige økonomiske situation som såvel 

folkeskolerne som kommunen i almindelighed står i. 

 

3-4 af skolerne er så udfordret, at der er lavet såkaldt administrative 

handleplaner for at opnå en økonomi i balance på de enkelte skoler. 

Årsagerne til ubalancerne er flere, men det handler ikke kun om udgif-

terne til specialundervisning. 

De administrative handleplaner er ikke planer, der skal til politisk be-

handling, - så det er ikke noget der er opmærksomhed på i bred forstand. 

Den da beløbet er større end det beløb Læring og trivsel skal finde i for-

bindelse med den kommunale ubalance, fylder det naturligvis meget. 

 

Kommunens ubalance er tidligere omtalt som en udfordring på 40 mio., 

men beløbet er i mellemtiden blevet større, og vurderes i øjeblikket til at 

være 45,5 mio. kr. 

Det hænger sammen med, at der er flere udgifter på socialområdet og på 

planområdet (plan, bolig og lokaludvikling) samt de tidligere udmeldte 

forklaringer ift. energipriser og inflation. 

Det til trods for, at en ny beregning betyder, at energiudgifterne reduce-

res med 9 mio.kr. 

 

Alle kerneområder har arbejdet med forskellige spareforslag og disse dis-

kuteres i fagudvalgene den 1. februar 2023, men offentliggøres først den 

9. februar 2023, når de har været behandlet i økonomiudvalget.  

Herefter vil der være en høringsperiode fra den 9. – 22. februar 2023.  

 

Grundet takstreglerne for vores område, er det ikke så enkelt at beslutte 

besparelser inde i et budgetår. 

 

Men det forslag det forventes at komme videre på vores område har vi 

fået lov til at orientere om allerede nu, fordi det har konsekvenser for den 

kommende sommerferie og derfor kræver handling nu. Der er ikke mu-

lighed for at afvente den endelige beslutning i kommunalbestyrelsen i 

slutningen af marts. 

 

Ledelsen vurderer, at der er overvejende sandsynligt at forslaget vedta-

ges, og derfor handler vi efter den forventede beslutning. Hvis forslaget 
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ikke vedtages, vil vi stå med en ny udfordring – men den løser vi til den 

tid. 

 

Forslaget er: 
Der indføres 2 lukkeuger i sommerferien i Ladegårdsskolens fritidstilbud: 
Fritidshjemmet v/Ladegårdsskolen samt Hjortholmskolens fritidsdel af 
helhedstilbuddet (kaldet A-huset). 
Der indføres lukning mellem jul og nytår på samme afdelinger samt i Hjortholmskolens 
SFO. 
 
NB: Hjortholmskolens SFO samt Specialbørnehaven Spiretårnet har i forvejen 
lukkeuger i sommerferien samt for Spiretårnets vedkommende endvidere 3 dage op til 
påske samt dagen efter Kr. Himmelfart. Denne dag er også i forvejen lukkedag på 
Fritidshjemmet v/Ladegårdsskolen. 
 
For at opnå den økonomiske effekt allerede i 2023, foreslås det at BSC undlader 
opkrævning i de omfattede nye lukkeuger samt de tre dage mellem jul og nytår i alt 17 
dage. 
 
Når der undlades opkrævning i 2023 betyder det en mindreudgift for skoler mm på 1.8 
mio., hvoraf de 0.4 mio. er mindre opkrævning hos samarbejdskommunerne. 
 
I taksten for 2024 indregnes besparelsen, så taksten nedsættes tilsvarende. 
 
Når der indføres lukkeuger, er der afledt besparelse på elevtransport, hvorfor der 
yderligere opnås reduktion på 0.15 mio.  

 

Når forslaget sendes i høring den 9. februar, udarbejder Benjamin som 

formand høringssvar. 

Bestyrelsens input til høringssvaret er: 

 

• Vi vil gerne bidrage! 

• Opmærksomhed på særligt sårbare forældre  

Der er familie, der kan blive ret udfordret af manglende fritidstil-

bud 

• Børn der har udstrakt behov for socialt tilbud 

• Ferien kan noget andet end skoledagen kan … der ryger nogle 

pædagogiske muligheder 

• Det kan betyde øget pres på aflastningstilbud 

• Vigtigt at lukkeugerne bliver samme uger, som de øvrige kom-

munale fritidstilbud 
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Opmærksomheden henledes på, at det er vigtigt at melde ud til foræl-

drene generelt så snart forslaget er sendt i høring, så familierne har bedst 

mulige forudsætninger for at handle på den forventede beslutning. 

  

Punkt 25: Videre drøftelse af rapporten fra CareMatch om Børnespecialcen-

tret 
Jf aftale på seneste møde, fortsættes drøftelserne om rapporten og dens anbefalinger. 

  

 

 

Rapporten er endnu ikke præsenteret for udvalget, da chefen for området 

Tanja Steffe Nøhr fortsat er langtidssygemeldt. 

 

Der er således usikkerhed om, hvorvidt den skal behandles politisk – og i 

givet fald hvornår. 

 

I øvrigt drøftes, at der er usikkerhed i såvel bestyrelse som personale-

gruppen om, hvad skal den bruges til. Hvilket ”liv” den har nu. 

 

 

Punkt 26: 
 

Orientering fra elevråd 
a. Hjortholmskolen 

b. Ladegårdsskolen 

 

 

 

a. Elevrådet er meget optaget af trafiksikkerhed: 

- imellem afdelingerne (A-hus og A-afd.) 

- i skolegården ved A-afd, hvor der er fritidsbrugere der kører bil 

i skolegården, mens der er SFO 

- når man skal have bussen fra stoppested på Hjortholmvej skal 

man over en stærkt trafikeret vej … 

- der er meget trafik af forældre til børn fra Tølløse skole 

 

Der er meget energi i drøftelserne. 

 

Man overvejer henvendelse til Handikaprådet – som også måske 

kan blive inviteret til at se det ved selvsyn. 

 

Morten har tidligere siddet i handicaprådet, og fortæller at det vil 

være oplagt at henvende sig dertil. 

Rådet kan også opfordres til at  afholde et af deres møder på sko-

len. 
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b. Med argumentation i flytningen til A3 og ombygning på A2 – så 

er der desværre først efter nytår opstartet en proces vedr. valg til 

elevråd. 

Der afholdes pt. valg ude i grupperne til elevrådsrepræsentant. 

Udgangspunktet er to elever fra hver gruppe – grupperne 12,13, 

14 og 15. Dvs. mellemtrin og udskoling. 

 

Den 27. februar er der møde, hvor der skal konstitueres en for-

mand mv.  

Til samme møde, vil der også være fokus på, hvad det betyder at 

være repræsentant til elevrådet – særligt ift. vigtigheden af, at 

man skal varetage hele sin gruppes interesser (og ikke kun egen 

interesse), samt hvordan man kan formidle og være bindeled mel-

lem elevrådet og egen gruppe.  

Der skal også tales om, hvilke områder, som man ønsker og / el-

ler kan forestille sig at elevrådet kan få indflydelse på – fx lege-

plads, fælles arrangementer o.s.v. 

 

 

Punkt 27: 
 

Kvalitets- og udviklingsdialog med Udvalget for Børn og skole 
Den næste runde af kvalitets- og udviklingsdialoger starter den 2. marts. 

BSC har givet tilsagn om at deltage. 

Overskriften er ”Fravær til nærvær” og handler om arbejdet med skolevægring og 

elevfravær. Vi har prioriteret, at det er med afsæt i Hjortholmskolen. 

 

Vi har mulighed for at producere et par spørgsmål som vi vil drøfte med politikerne. 

Det kan være dilemmaer, som kan omformuleres til spørgsmål (af Fagcentret). 

 

Vi deltager i dialogen sammen med Nr. Jernløse skole. 

  

Vi deltager med 4- 6 personer, blandet forældre, medarbejdere og ledere.  

 

På selve kvalitets- og udviklingsdialogmødet får hver skole mulighed til at fortælle om 

deres indsats omkring fravær 10-15 minutter. 

 

 

 
• Elever vi modtager (i relation til skolevægring mm) har ofte haft 

længere perioder helt op til flere år. Det kan betyde et meget 

langsomt relationsopbyggende arbejde med meget begrænset 

kreds af medarbejdere. 

Der kan være tale om elever med stærk kravundvigende adfærd, 

hvor der ikke må stilles (for store) krav. 

I denne situation stilles der hurtigt af systemerne krav til hurtig 

fuld skolegang … virker kontraproduktivt. 
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Ofte er der samtidig tale om familier, hvor også forældrene har 

mistet tillid til skolevæsenet. 

 

• Hvordan undgår vi, at muligheden for, at nogle forældre ikke øn-

sker at deres børn skal honorere kravet om skolegang – betyder at 

alle familier behandles med det udgangspunkt? 

 

• Det kan være svært som forældre, at være helt åben om, hvor 

svær situationen kan være derhjemme, når man har et barn uden 

skoletilknytning (skolevægring). Nogle forældre kan endda op-

leve behov for at udøve selvcensur … 

 

Djonni vil gerne deltage … melder endeligt tilbage til Henrik. 

 

Joan afklarer, hvilke medarbejdere, der kan deltage. 

 

Punkt 28: 

 

Erhvervspraktik på skolerne 
Hvordan arbejder vi med erhvervspraktik o.lign. på skolerne? 

Punkt til drøftelse, og måske som grundlag for udarbejdelse af principper 

. 

 Punktet udsat 

 

Punkt 29: 
 

Orientering fra skolerne 
a. Ladegårdsskolen 

b. Hjortholmskolen 

 

 

 

a. Uændret elevtal forventes til det kommende skoleår. 

Udfordring med afd. 3 rent bygningsmæssigt (fredet bygning), 

men ellers er der tilfredshed med at have afd. 3 på seminariet, når 

nu vi ikke kan ”nøjes” med 2 afdelinger.  

 

b. Spørgsmål til langtidssygemeldinger … og anvendelse af vikar-

bureauer. 

19 elever ud til sommer, men det ser ud til at gå fornuftigt ift nye 

elever. 

 

Ledelsen er optaget af balancen mellem at være leder (kontaktle-

der) i forskellige teams og den overordnede ”drift” af afdelingen. 
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Punkt 30: 
 

Eventuelt, herunder næste møde 
 

 

 

Punkter næste møde: 

 

Takstfinansiering – hvordan fungerer det – og hvad er anderledes ift. an-

dre områder. 

 

 

Ref: Henrik Dahl 


